
Zápis ze 48. schůze výboru SKS ze dne 21. 6. 2022 od 10 hod. 

v poslanecké sněmovně ČR 
 

Schůze se skládala ze dvou částí, a to z kulatého stolu II. k seniorským otázkám ve 

vzdělávání, který organizovala poslankyně N. Nováková, na něj navazovala řádná výborová 

schůze SKS. 

 

Účast na semináři: zástupci klubů SKS ČR – cca 13 členů (zápis samostatně) 

účast na výborové schůzi SKS: L. Němcová, J. Kasal, K. Tomek, K. Vrlová, M. Volmanová, 

J. Škoch, I. Řivnáčová. N. Nováková, O. Červená, J. Kolafová 

host: L. Šumová 

 

Omluveni: J. Hulák, P. Urban, V. Němec, D. Koutská, V. Roubal, J. Švejdová, S. Kodys 

schůzi řídila: L. Němcová 

 

Program:  

 

1. Zahájení  

Byl schválen program schůze. 

 

2. Plnění úkolů z minulé schůze: 

- Úklid místnosti SKS 

Informaci podala K. Vrlová a L. Němcová. Místnost je připravena k využití. J. Hulák zakoupil 

poličky ex-post s K. Tomkem, K. Tomek zakoupil úklidové prostředky, V srpnu se 

rozhodneme, zda zakoupíme nové židle či využijeme stávajících. 

- Peněžní prostředky na žádost předsedkyně byly poukázány Mgr. Hořavou na účet SKS 

(50% obvyklé částky). 

- Distribuce sborníků trvá. Sborníky byly rozdány na kulatém stole II., na zájezdu Prahy 11 aj. 

- Web. SKS nebyl doplněn, neboť pí Daria Křivánková onemocněla Covidem-19. 

- Založení kroniky – nesplněno. 

- Koncert zpěváka Neckáře v KMT na Praze-11 se nekonal z důvodu kolapsu účinkujícího 

těsně před vystoupením. 

- Kontrolu hospodaření za prvé pololetí 2022 provede K. Vrlová a K. Tomek. Je třeba rychle 

doúčtovat výdaje duben–červen. - K. Vrlová určí náplň činnosti členů KK. 

- Uspořádat členskou schůzi Klubu Prahy 11 – trvá. 

- Valné hromady EAPN dne 1. 6. se nikdo nezúčastnil z objektivních důvodů. Konaly se dvě 

akce ve stejnou dobu, dr. Roubal onemocněl. 

 

3. Hodnocení dopoledního kulatého stolu II.  v poslanecké sněmovně 24.6. 2022 od 10 - 

12.30 hod., který organizovala poslankyně N. Nováková a její tajemnice L. Shejbalová ke 

vzdělávání a zaměstnávání seniorů, moderovala jej N. Nováková. 

Všichni přítomní vyjádřili naprostou spokojenost s organizací a obsahem. Účast členů SKS 

byly výborná. Semináře se zúčastnila i senátorka Šárka Jelínková a předsedkyně RSČR L. 

Desatová. S příspěvky vystoupili za SKS N. Nováková a L. Němcová.  Kulaté stoly budou po 

prázdninách pokračovat.  



 

4. Hospodaření SKS 

Na minulé schůzi byla odsouhlasena podpora zájezdů či akce klubů Zlín, Žďár a Prahy 11, a 

to příspěvkem 100 Kč na člena SKS. Klub Prahy 11 obdrží příspěvek na zájezd do Jižních 

Čech za 10 členů SKS tj. 1000 Kč. Bylo rozhodnuto per rollam, že na zbylých 2000 Kč výbor 

poskytne Klubu Prahy 11 dlouhodobou půjčku. Je třeba zvýhodnit členy SKS oproti 

nečlenům. Vyúčtuje K. Tomek. 

Klub Prahy 11 obdrží na jeden zájezd v příštím pololetí 2022 částku 7000 Kč. 

 

5. Příprava akce na Staroměstské radnici dne 14. 9. 2022 odpoledne  

Ing. J. Kasal rozdal všem předběžný program akce a vzal v úvahu připomínky členů výboru. 

Připraví inovovaný program. Bylo rozhodnuto podpořit akci částkou 20 000 Kč. Předsedkyně 

LN zkontaktovala An Hermans a Guido Dumonta, slovenské kolegy, P. Mach přednese 

příspěvek; zajistila noclehy v hotelu Krystal. Ubytování slovenským kolegům proplatíme. 

  

6. RSČR 

- Konference RSČR k životnímu stylu dne 1. 6. v Autoklubu byla výborná, za SKS se 

zúčastnilo 7 osob (Volmanová, Červená, Hulák, Vrlová, Nováková, Němec, Švejdová). 

- RSČR navázala spolupráci s organizací Život 90. 

- Krajská Rada – Praha pořádá akci 4. 10., vstupenky jsou k dispozici u K. Tomka. 

- Němcová, Tomek, Volmanová, Hrebíčková se pravidelně účastní z titulu svých funkcí akcí 

RSČR. Bohužel J. Kasal a K. Vrlová nejsou zváni na schůze RSČR příslušných krajů RSČR. 

- V Době seniorů byly v poslední době uveřejněny 2 články o činnosti SKS autorky Lidmily 

Němcové a jeden L. Desatové o členské schůzi SKS. 

 

7. Připomínky k zaměstnávání důchodců 

J. Kasal předložil návrh k zaměstnávání důchodců, který byl odsouhlasen s tím, že jej 

předloží za SKS příslušným orgánům KDU-ČSL. 

Výbor SKS konstatuje, že současná právní úprava, kdy pracující důchodce i jeho 

zaměstnavatel odvádí sociální pojištění v plné výši, stejně tak jako skutečnost, že se 

pracujícímu důchodci zvyšuje za odpracovaných 360 dnů původní výpočtový základ o 

pouhých 0.4%, za diskriminující a demotivující, a to jak pro zaměstnance, tak i pro 

zaměstnavatele. 

 

8. Zprávy o činnosti klubů 

I. Řivnáčová informovala o velmi zdařilém zájezdu Klubu Prahy 11 dne 4. 6. do Jižních Čech. 

Dále o bohaté činnosti svých klubů informovaly: N. Nováková (přednášky, procházky, některé 

se týkaly zoologie, včelařství). Členů mají kolem 8, asi 30 sympatizantů; 

O. Červená (Osek, poutní místa, plánovaná spolupráce s Brandýskem a Děčínsko);  

J. Kasal (výborný zájezd Klubu do Jižních Čech); 

K. Vrlová (spolupráce se Slovenskem, účast na pouti na Skalce). Konala se členská schůze, 

klub má 27 členů. Informace budou vloženy na web. SKS. 

 

9. Různé 

- Vídeňská akademie se bude konat ve dnech 30. 6. - 2. 7. 2022. Jsou problémy 

s ubytováním vzhledem k rekonstrukci objektu.  



- N. Nováková se zúčastnila debaty na DVTV (Drtinová, Veselovský) o návrhu manželství 

osob stejného pohlaví. Na doporučení Klubu KDU-ČSL však odmítla účast v pořadu Máte 

slovo moderátorky Jílkové. 

 

J: Kasal zdůrazňuje, že pozice KDU-ČSL je k těmto otázkám jasně vymezena v dokumentech 

KDU-ČSL. 

- L. Němcová přeposílá informace Aliance pro rodinu všem členům výboru. 

- 25. 6. byla LN pozvána do Jihlavy na setkání jihlavské pobočky Hnutí pro život. 

Spoluorganizuje J. Karas. Předá tam sborníky SKS a vystoupí v rámci programu.  

- LN poslala informace všem členům výboru o závěrech kongresu EPP v Rotterdamu, 

přednášela anglicky k post-covidové situaci a odolné společnosti v Talinnu. Dále jedná o 

překladu knížky Senioři a digitalizace do češtiny s An Hermans. Tento bod bude zařazen na 

program výborové schůze na srpen. 

- Ludmila Šumová ze Severních Čech se naší schůze zúčastnila s tím, že uvažují o vstup do 

SKS. Spojí se s předsedkyní LN. 

- Konference k Budoucnosti v Evropě 26.5. - 27. 5. se konala v hybridní formě. Účast 

prezenční byla velmi nízká cca 9 osob (zúčastnila se L. Němcová, on line D. Koutská a další), 

byly velké problémy s technickým přenosem. Odborný program byl na úrovni. 

- Svetový den starých rodičov a seniorov v Bratislavě se bude konat 24. 7. 2022 o 10.30 hod. 

v Dome sv. Martina v Bratislavě, SKS bude zastupovat pí Červená. 

- Přišla nabídka na hlídání dětí ukrajinských uprchlíků (info u LN). 

- Je třeba evidovat nové členy a nahlásit je J. Hulákovi. Očekává se kontrola z RSČR. 

 

zapsala: Lidmila Němcová 

ověřil: Irena Řivnáčová 

konání příští schůze: předběžný termín 25. 8. od 14 hod. v zasedací síni KDU-ČSL či v naší 

kanceláři. 

 


